
Sesja Rady Miejskiej w Węgorzynie w dniu 28 listopada 2013 roku rozpoczęła się o 
godz. 14 : 00, a zakończyła o godz. 18 : 00. 

W sesji udział wzięło 14 radnych, na stan 15 - stu - zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Oprócz radnych w sesji uczestniczyli: Pani Burmistrz, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, Pan 
mecenas Tomasz Werenicz, oraz zaproszeni goście - zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu a także sołtysi z terenu Gminy Węgorzyno - zgodnie 
z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu oraz mieszkańcy Gminy Węgorzyno. 

Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył p. Jan Mazuro - Przewodniczący Rady. 

Stwierdził, że w sesji udział bierze 14 - stu radnych, na stan 15 - stu. W związku z tym 

podejmowane decyzje i uchwały będą prawomocne. 

b) przedstawienie porządku sesji: 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad radni i zaproszeni goście otrzymali 

na piśmie wraz z zawiadomieniem o sesji - stanowi on załącznik nr 4 do protokołu. 

Pani Burmistrz - Wysoka Rado prosiłabym o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały dotyczącej wieloletniej prognozy finansowej, to jest konsekwencja uchwał 

budżetowych. Jednocześnie bym prosiła o wycofanie z porządku obrad Programu szczepień 

profilaktycznych przeciwko wirusowemu zapaleniu wątroby typu A , ponieważ opinia jaką na 

temat projektu dostaliśmy w całości nie jest pozytywna, s ą p o n o s z o n e pewne kwestie, które są 

sprzeczne i chciałabym to bardziej przeanalizować. Jeszcze m o ż e m y chwilę poczekać, jak j u ż 

będzie wszystko sprawdzone 

Przewodniczący Rady Miejskiej - otrzymaliśmy projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2013-2020, proponuję, aby 

umieścić go jako punkt 5 
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Przewodniczący Rady Miejskiej - następny projekt, aby wykreślić z porządku obrad w 
punkcie 6 Programu szczepień profilaktycznych, to jest na druku nr 7, kto jest za 
wykreśleniem z porządku obrad tego projektu uchwały? 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się - 0 
Projekt uchwały został wykreślony 

Przewodniczący Rady Miejskiej - w związku z tym pkt.5 będzie pkt. 6 , pozostałe punkty 
pozostaną bez zmian 

Cały porządek obrad 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na saii obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się - 0 

c) przyjęcie protokołu z posiedzenia X X I X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 31 

października 2013 roku oraz X X X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 28 listopada 

2013 roku 

Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że na dzisiejszej sesji przyjęciu podlega 

protokół z X X I X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie odbytej w dniu 31 października 2013 

roku. 

Protokół został sporządzony i był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej oraz 
zamieszczony na Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Węgorzynie. 

Pytań i uwag do protokołu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - protokół został przyjęty 

Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że na dzisiejszej sesji przyjęciu podlega 

protokół z X X X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie odbytej w dniu 8 listopada 2013 roku. 

Pytań i uwag do protokołu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 2 
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1. M a m pytanie o zakończenie inwestycji Aglomeracja I w Węgorzynie, kończymy 
kadencję, jedyna poważna inwestycja oprócz światłowodów, chyba nie będzie 
zakończona, a jeżeli jest ku końcowi, to kiedy będzie odbiór? Za to zapłaciło 
społeczeństwo częściowo też za odbiór ścieków w postaci opłat, które im 
zafundowaliśmy i chciałbym wiedzieć, kiedy to nastąpi? 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - teraz uzupełnię informację dotyczącą Aglomeracji I. W 

2011 roku były poruszane kwestie sporne dot. inwestycji w zakresie odtwarzania tej 

nawierzchni, zasilanie energetycznego, przepompowni sieciowych jale i przydomowych, 

zagrożenia terminu wykonania robót, utraty dofinansowania unijnego, wielokrotnego 

powracania w to samo miejsce w terenie budowy, sposobu zagęszczania gruntu, wymiany 

gruntu. Te kwestie były poruszane już podczas realizacji od samego początku. Wobec tego, że 

Inżynier Kontraktu nie podejmował odpowiednich działań egzekwujących od Wykonawcy 

poprawienia się, Gmina zleciała na początku 2012 roku firmie ze Stargardu rozliczenie 

zakresu rzeczowego robót i dzięki opracowaniom zrobionym przez tą f irmę dopiero E K O -

W A R K m ó g ł sporządzić poprawne kosztorysy powykonawcze, dzięki którym mieliśmy 

szansę na rozliczenie się z instytucją dof inansowującą czyl i z P R O W - e m , tak aby Gmina nie 

była za dużo stratna. W polowie 2012 roku zakończyły się prace, zostały odebrane prace na 

sieciach, natomiast dalej trwały prace na przyłączach. Po odbiorach, które miały miejsce we 

wrześniu 2012 roku i braku porozumienia z Inżynierem Kontraktu, co do dalszych kroków w 

celu zakończenia tej całej inwestycji ponownie musiałam zlecić firmie ze Stargardu zajęcie 

się tą inwestycją. Z przykrością muszę stwierdzić, że w toku dokonanych czynności 

wykonanych przez tą firmę i analizy dolcumentacji powykonawczej, pomiarów geodezyjnych 

na części inwestycji zostały stwierdzone takie wady, które uniemożliwiają odbiór inwestycji i 

przełączenie mieszkańców do tej nowo wbudowanej kanalizacji. Istnieje zagrożenie, że na 

niektórych odcinkach ta sieć będzie musiała być ponownie przebudowywana i będą ponowne 

rozkopy na terenie miasta. Mamy nadzieję, że nie wszędzie trzeba będzie je przebudowywać, 

ale niestety z tym musimy się liczyć, bo dokumentacja powykonawcza pokazuje takie usterki 

i uchybienia. Wezwałam Wykonawcę do usunięcia nieprawidłowości, jeżeli nie zajmie się 

tym w odpowiednim czasie, to będę musiała zlecić zastępcze wykonanie tych robót. W tym 

temacie rozmawiamy z f irmą z Łobza, która j u ż na etapie realizacji tej inwestycji pomagała 

już przez 3, czy 4 miesiące Wykonawcom robić prawidłowo. Kwest ią do rozstrzygnięcia dalej 

pozostaje sprawa z robotami dodatkowymi, które wykonał E K O - W A R K . W protokołach 

konieczności do tej pory nie uzyskali mojej akceptacji, czyl i Gmina jako inwestor nie 

zaakceptowała tych protokołów konieczności na kwotę ok. 500.000 zł, bo uważam że są nie 

zasadne i zwróciłam się o ponowne przeanalizowanie przez Inżyniera Kontraktu, który na 

ostatnim spotkaniu potwierdza również pewne kwestie przyznając również rację. 
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P o d s u m o w u j ą c odebrane zostały tylko sieci wodociągowe i kanalizacyjne, na których 

występują nieprawidłowości uniemożliwiające oddanie do eksploatacji, nie odebrano 

dotychczas przyłączy kanalizacyjnych i przełączenia odbiorców, nadal jest brak zasilenia 

przepompowni oraz ogrodzeń 2 przepompowni sieciowych. Borykamy się z brakiem pomocy 

Inżyniera Kontraktu, zamknięciu oraz rozliczeniu tej całej inwestycji, czyl i naliczania kar, o 

które też wystąpi l iśmy do niego, dbania o gwarancję. Spowodował, że Gmina musiała 

dwukrotnie zlecić rozpracowanie i rozliczanie zakresu rzeczowego zewnętrznej firmie. Brak 

zainteresowania Wykonawcy do przystąpienia prac naprawczych, nasze pisma pozosta ją bez 

echa. Istnieje zagrożenia konieczności zlecenia wykonania zastępczego i ponownego wejścia 

na plac budowy, to się łączy z ponownymi wykopami, miejmy nadzieję, że nie na całości 

inwestycji oraz poniesienia dodatkowych kosztów z tym związanych. Gmina w bieżącym 

roku musiała zlecić i ponieść już koszty związane z modernizacją przepompowni istniejącej 

ulicy Ł ą k o w e j , gdyż z nie wiadomych p o w o d ó w nie zostało u jęte do drugiego przetargu, albo 

celowo usunięte. Nawet gdyby prawidłowo była wybudowana cała inwestycja, to nie można 

by jej było uruchomić bez zmodernizowania tej przepompowni, a wyłączanie modernizacji 

przepompowni z przetargu powodowało, że na prace związane z tą modernizacją nie 

dostaliśmy dofinansowania, a się kwal i f ikowało i mogl iśmy dostać to dofinansowanie. Firma, 

która wygrała przetarg na realizację tej inwestycji, firma E K O - W A R K j u ż dwukrotnie 

zmieniła swoją nazwę, właściciele firmy wyjechali z naszego terenu, najprawdopodobniej też 

z Polski. Teraz ta firma nazywa się inaczej, być m o ż e jest j u ż ogłoszona upadłość tej firmy. 

Jeśli chodzi o sprawy w kwestii finansowej, umowa była podpisana na 4 miliony 767 złotych, 

zapłacono nie całe 4 miliony, pozostała zaplata 767.000 zł., ale w związku z tymi 

nieprawidłowościami, przedłużaniem terminu wykonania należą się gminie środki w postaci 

kar umownych. Te terminy zostały tak dalece przekroczone, że gminie przysługiwałaby kara 

3 mil ionów 400 zł. tzn. do Gminy od Wykonawcy, ale umowy są tak skonstruowane, że te 

kary są ograniczone, maksymalnie do kwoty 953 tysiące zł. 

2. Ktoś z Urzędników Miejskich chodził i sprawdzał szamba, które są na podwórku 
właśnie na tej części Węgorzyna. Okazuje się, że wszystkie szamba, które przeglądał 
są odpływowe. Użytkownicy schylili głowę, bo tak nie powinno być, nie wiem czy 
były z przeglądy tych szamb jakieś konsekwencje, czy to tak pozostało bez echa? 
Takie szambo powinno być wywiezione raz w miesiącu, a jaka jest częstotliwość, to 
m o ż n a by było zapytać i przewidzieć 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - nie było zleconej kompleksowej kontroli, jeśli taka 
miała mieć miejsce, to było na pewno zgłoszenie doraźne, lub na zgłoszenie problemowe, bo 
były takie np. na ulicy Pionierów 

Pani Radna Pietrasz - to było na ulicy Drawskiej 

3. O d paru sesji nie widzę swojej koleżanki tutaj obok, nie wiem czy jest chora, czy 
m o ż e jakąś pomoc by potrzebowała od nas. C z y Pan Przewodniczący wie, co się 
dzieje? 
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4. Pytanie, jeżeli chodzi o azbest, czy można prosić o taką informację, ile skorzystało 

chętnych na terenie i czy wszystkie środki zostały wykorzystane, które były 

przeznaczone, bo były takie środki, które przeznaczyliśmy na likwidację azbestu? 

Pan Radny Cierpisz - j a bym się chciał dowiedzieć, jak wygląda sprawa z 
rehabilitantem? czy będzie u nas, czy nie? prawdopodobnie do czerwca ma tutaj być 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji — pomagamy załatwiać w tej chwil i dokumentację dla 
Pana rehabilitanta, żeby mógł mieć zezwolenia instytucji dotyczących ochrony zdrowia, żeby 
m ó c swoją działalność prowadzić w pomieszczeniach łącznika między Szkoła Podstawową a 
halą sportowo - widowiskową. Tale to prawda, że w tej chwili są tylko przedłużane kontrakty, 
N F Z tylko przedłuża tym, z którymi miał na obecny rok podpisane umowy, tylko na pół roku 
i nie wiadomo, co dalej. C z y będzie dalej, to nie wiem 

Pani Radna Górniak — odczytała treść zapytania, które zostało złożone pisemnie w sprawie 
podkrzesania kasztanowców 

Pani Marta Banasik - Sekretarz Gminy - jest szereg pytań, albo się ustosunkujemy na 
piśmie, albo mogę powiedzieć, jaka procedura została wybrana w zakresie tego podkrzesania. 
Jest taki zwyczaj, że zbieramy informację z sołectw w zakresie całego roku z drzewami do 
wycinki i podkrzesaniem drzew. Powiem dlaczego, żeby móc wyciąć jakiekolwiek drzewo 
rosnące na gruncie gminnym musimy mieć decyzję Starostwa Powiatowego, wielokrotnie 
poprzez uzgodnienia z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska i na wszystkie drzewa, 
które zostały zlecone takie decyzje o wyrażeniu zgody na wycięcie mamy, na podkrzesanie 
decyzje nie są wymagane. Kompleksowo zlecając próbujemy wybrać f irmę na j tańszą 
podkrzesania odbywają się zazwyczaj poprzez wysięgnik, jest to kosztem. Zebraliśmy oferty 
dwóch f i rm. Oferent wykazał się, że do prac posiłkuje się osobą, która posiada uprawnienia 
Inspektora Nadzoru do prac zieleni w parkach, oraz przy drzewach pomnikowych. Taka 
umowa została podpisana, poszli w teren i ocena ich jest taka, że zostało to wykonane zgodnie 
ze sztuką, w takim temacie, jaka ich obowiązuje. Ja nie jestem w stanie ocenić, czy one są za 
wysoko podkrzesane, czy nie. M o ż e teraz nie za bardzo ładnie w y g l ą d a j ą bo nie m a j ą liści i 
ten obraz jest taki, jak by były trochę ogołocone. Poczekajmy, co będzie na wiosnę. 

Pani Radna Górniak — tutaj na tej sali, jest też osoba, która mieszka koło tych 
kasztanowców, może dopuścilibyśmy do głosu, żeby mógł powiedzieć, czy to jest dobrze 
zrobione, czy nie. Ja na dzień dzisiejszy, już mam odpowiedź od eksperta, który powiedział, 
że to był wandalizm 

Pani Marta Banasik — Sekretarz Gminy - ja mam zapewnienie, że nie i chyba wystąpię też o 
opinię w tym zakresie 

Pani Radna Górniak - bardzo bym prosiła 

Pan Radny Szymko - Wysoka Rado, Szanowni Państwo ja byłem tam dzisiaj i byłem też 
zaraz po dniu wykonywania tych prac. Te zdjęcia, które były prezentowane, to były na 
gorąco, że tak powiem, bo tam były gałęzie, konary, rany na tych drzewach. Pani Basiu, 
dlaczego Pani nie zrobiła zdjęć z dzisiaj? jest ładnie posprzątane, rany są zamalowane. 
Uważam, że jest to zrobione prawidłowo, o prawidłowej porze roku, są prawidłowe proporcje 
między p r o p o r c j ą a samym pniem, zrobiono to naprawdę fajnie. N i e tylko same kasztany, 
podkrzesano jeszcze jesiona, akację, lipę, koło sklepu wygląda to bardzo ładnie. 
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R o z m a w i a ł e m z ki lkoma ludźmi z Sielska, wręcz się śmieją z tego, co przeczytali wiadomo 
gdzie w naszym powiatowym tygodniku. Tragedia, jaka tragedia? nie jeden sołtys chciałby, 
na pewno sołtys ze Zwierzynka chciałby żeby koło kościoła zostały podkrzesane lipy. Tam 
nie było żadnych lęgów, bo nie jest to pora, żeby ptaki znosiły jajka, tam nie było żadnych 
gatunków, które są prawem chronione. Opinia ludzi z Sielska jest taka, że wreszcie zrobiono 
dobrą robotę. Kto chce proszę pojechać do Sielska i zobaczyć jak to wygląda, zrobiono z tego 
wielką tragedię, jakby to był zamach na wy ją tkowo cenne gatunki.Kasztany są to drzewa 
parkowe, wiadomo że m a j ą ładne kwiaty i pąki. One ładnie się z a g o j ą tam nie zrobiono nic 
złego. Wiele drzew należałoby tak podciąć j u ż nie wspomnę o tym, że jak się w jeżdża do 
Węgorzyna od strony Łobza, to są kasztany, cała aleja i też są oskalpowane. Zdjęcie można 
zrobić różnie, że będzie tylko 50 % pnia, wizualnie rany są zamalowane, uważam, że 
zrobiono dobrą robotę 

Pani Radna Górniak — dzisiaj nie zrobiłam tych zdjęć, ponieważ zostały te rany 
zasmarowane 

Pan Radny Szymko - Pani w swoim sadzie też robi cięcia, jak ja widzę 

Pani Radna Górniak — proszę Pana, to nie są moje drzewa w sadzie, nie m a j ą powyżej 100 
lat i drzewa owocowe to jest zupełnie inne prawo. Natomiast Szanowni Państwo ja przez 
10- lecia trzeba dochować tak wspaniałych okazów. Nie jest teraz czas, żeby Państwo robili 
wykład, j a bardzo chętnie przeprowadzę szkolenie na temat pielęgnacji i podkrzesywania 
starych drzew, przy jadą tu fachowcy i powiedzą, jak to trzeba robić, żeby w przyszłości tego 
typu zdarzeń nie było. Jestem otwarta na to, żeby na jakiejś sesji coś takiego przeprowadzić, 
żeby sołtysi mogli się zapoznać, jak trzeba do takich drzew podchodzić. Z tego co Pan tutaj 
mówi, to wynika jedno, że tego typu rodzaju to Pan specjalistą nie jest, jeżeli chodzi o stare, 
przydrożne drzewa. 

Pani Radna Kamińska - gdyby Gmina zleciła to strażakom, bo tak często jest, to ja bym 
dzisiaj dopuściła nawet 20 ekspertów. Natomiast jeżeli to jest wybrana firma, która się tym na 
co dzień zajmuje, to przepraszam bardzo, ja rozumiem, że kogoś to boli, ale nie m o ż e m y 
roztrząsać teraz coś, co j u ż zostało w jakiś sposób zrobione 

Pan Radny Gwóźdź - co się dzieje ze sklepem w Kraśniku po byłym GS-ie, bo chodzą 
słuchy, że został sprzedany osobie prywatnej 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji — absolutnie nie jest to prawda. N a tym sklepie w ramach 
akcji azbestu zostało zdjęte pokrycie azbestowe, skoro mogl iśmy je zdjąć i zutylizować, to z 
tego skorzystaliśmy. Został dach zabezpieczony, w tej chwil i jest w toku opracowywanie 
dokumentacji budowlanej 

Pan Wierzchowska — sołtys Kraśnika — j a chciałam zapytać, czy ten dach będzie dalej 
robiony? 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - tak, jak powiedziałam t rwa ją prace nad projektem i 
dokumentac ją budowlaną. M y nie zamierzamy rozbierać tego budynku, tylko zamierzamy go 
zaadoptować na mieszkania 
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Pan Radny Szymko - Pani Burmistrz w Sielsku jest taka droga przy posesji pana sołtysa tam 
jest tyle dziur, że nie a jak minąć. Należałoby coś zrobić, jeżeli by się dało w tym roku te 
dziury połatać 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - zajmiemy się tym 

Pani Kuczyńska - sołtys Chwarstna - j a nie wiem do kogo mam się zwrócić, czy do Pani 
Burmistrz, czy do Pana Przewodniczącego. Rozstawili na wsiach pojemniki na odzież, u nas 
też taki pojemnik jest otwarty rozwalony, młodzież tak się zabawia, że poroznosili ludziom po 
podwórkach worki, część wisi na przystanku. Zgłaszałam miesiąc temu Panu Strażnikowi, 
trzeba coś z tym zrobić. Ten pojemnik jest otwarty, niech zabezpieczą te worki, albo w ogóle 
niech pozabierają 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - śmieci zaczęły być dochodowym biznesem. Firmy nie 
wiadomo jakie, nie wiadomo skąd, nie wiadomo na podstawie czyjej decyzji, bo nikt się nie 
zwraca rozstawiają różne pojemniki powodując też bałagan, bo nie nadzorują. Mało tego 
obecnie t r w a j ą różne postępowania prowadzone przez Prokuraturę, kto to postawił, czy m a j ą 
zgodę, kto im. pozwolił na postawienie, my żadnej takiej firmie zgody na postawienie takich 
p o j e m n i k ó w na odzież nie udzielaliśmy. Więc temat jest na czasie 

Pan Wyciszkiewicz - sołtys Runowa - Pani Burmistrz z tego nowego oświetlenia, co było 
montowane zniknęła pierwsza lampa jak się wjeżdża do Runowa, przy Młynie, może ona 
spadła i ktoś j ą zabrał, żeby nie było śladu 

Odpowiedź Pani Burmistrz na sesji - sprawdzimy i jeśli faktycznie zniknęła, to zgłosimy 
jeśli to nie zrobiła Energetyka 

III. Informacje : 

a ) Promocja projektu p.n. „ Ochrona gatunków i siedlisk in situ w Nadleśnictwie 

Międzychód i Nadleśnictwie Ł o b e z " — prezentacja multimedialna, którą przedstawiła Pani 

Anita Giłka z Nadleśnictwa Łobez 

b) Funkcjonowanie nowego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi po 3- eh 

miesiącach - druk nr 1 

Pani Burmistrz - Szanowni Państwo część informacji macie w materiałach sesyjnych, tutaj 

również będą one pokazane, ale także uzupełnione o inne informacje. Wiemy, że wszedł ten 

nowy system musieliśmy również podejmować przez Państwo szereg uchwał, były 

prowadzone działania informacyjno - edukacyjne, spotkania z sołtysami, debaty ekologiczne 

w szkołach. W drodze uchwał zostały określone wysokości stawek. W zamian za uiszczaną 

opłatę do Gminy mieszkaniec nasz ma zagwarantowany pojemnik, dostarczony przez f irmę 

wyłonioną w przetargu oraz worki, firma odbiera z posesji, jak również z miejsc publicznych 

i przewozi śmieci do Zakładu wybudowanego w Słajsinie w ramach związku R - X X I , gdzie 

Zakład zajmuje się zutylizowanie i przetworzeniem naszych odpadów. Wprowadzono na 

terenie naszej Gminy możl iwość segregowania tych śmieci. 
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Następnie przedstawiono prezentację mult imedialną 

Pan Radny Szymko - od 1 lipca funkcjonuje ten system, w zasadzie wszystko powinno być 

dobrze, a mam pytanie skąd się biorą śmieci w rowie, przy drogach, w lesie? teorytycznie nie 

powinny tam trafiać. Między Mielnem, a Sielskiem wysypane są śmieci w workach, tam 

samo ze Zwierzynka do Mieszewa 

Pani Burmistrz — chcę potwierdzić, że takie precedensy jeszcze się utrzymują. Będąc na 

terenie dzikiego wysypiska między Węgorzynem, a Połchowem byłam zbulwersowana 

widząc kontenery wyrzucone z butelkami 

Pan Rataj - sołtys Cieszyna - j a mam takie pytanie, czy osoba samotna i starsza musi 

wystawiać ten pojemnik? tych śmieci nie ma dużo, prośba żeby tej osobie starszej zabrać ten 

kosz, jak j u ż przyjeżdża, to niech przypomni też o grafiku, bo nie każdy pamięta i niech też 

zatrąbi jak przyjedzie, ja wiem że go widać, ale niech to zrobi 

Pani Burmistrz - j a w tym temacie chciałabym coś sprostować, tutaj jest odpowiedź nie tylko 

do Pana sołtysa z Cieszyna, a le ja informację o osobach starszych lub samotnych na każdym 

zebraniu pros iłam o dostarczanie dla mnie, i poprzez pracownika każdorazowo były 

przekazywane do firmy Z U K , więc te osoby nie są pozostawione same sobie. N a każdym 

zebraniu wiejskim miałam osobną listę i zapisywałam osoby samotne 

Pan Korcz - sołtys Mielna - przed chwilą mówil i śmy o ochronie, przyrodzie, na jwiększym 

szkodnikiem w przyrodzie jest człowiek, ludzie i tak będą w y w o z i l i śmieci do lasu 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ten system trwa u nas od 3 miesięcy, baliśmy się jak go 

wprowadzić, Gminy mogły się przygotować, część gmin nie podjęła w ogóle uchwał, my 

zmienial iśmy w marcu jeszcze niektóre uchwały, aby się dostosować do realnych warunków i 

wtedy m ó w i ł e m na sesjach, że do tych śmieci jeszcze będziemy wracać. Były spotkania na 

wioskach, ale nie raz do ludzi nie dociera. N a K o m i s j i Radny Sadurek zauważył, że my za 3 

miesiące j u ż mamy zaległości i co będzie się dalej tworzyło, to zobaczymy 

Pan Rataj - sołtys Cieszyna - czy można by było podać zestawienie podatków, chodzi o 

inkaso, bo małżeństwa nie w i e d z ą czy jest na męża, czy na żonę w deklaracjach? i później 

jest problem z rozpisaniem tego 

Pani Burmistrz - nie, już to funkcjonuje 

Pan Stępień - sołtys Zwierzynka - ja chciałbym się dowiedzieć, jaki % mieszkańców nie 

płaci podatków, a konkretnie podatku śmieciowego, czy ma Pani takie dane? 

Pani Burmistrz - tak, za 3 miesiące widać to jest 13 % 

Pan Stępień - sołtys Zwierzynka - i to są pieniądze nie do ściągnięcia? 
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Pan Burmistrz - jeszcze nie wiemy, dopiero minęły 3 miesiące 

c) Burmistrza z działalności między sesjami (ustna) 

Pani Burmistrz - przedstawiła informację z działalności między sesjami za pomocą 

prezentacji multimedialnej (która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

podczas której omawiane były następujące kwestie : 

- uroczysta sesja 

- obchody związane z uroczystością 11 listopada 

- otwarcie siłowni plenerowej 

- dni Honorowego Krwiodastwa 

- przekazanie od K R U S - u zestawu dla ratownictwa przedlekarskiego typu R - l 

- spotkanie z Komendantem Straży Granicznej w Rewalu 

- spotkanie z przedstawicielami Wodociągów Zachodniopomorskich w sprawie Aglomeracji 

Etap II 

- V Sejmik Sportu szkolnego powiatu Łobeskiego 

- spotkanie w sprawie Aglomeracji I 

- Gala Filemony 2013 

- zorganizowanie wyjazdu sołtysów do Pyrzyc 

- spotkanie z projektantami obiektu P S Z O K 

- spotkanie w L G D Łobez dotyczące wniosków 

- podpisanie aneksu w R P O - światłowody 

- zakończenie akcji azbestu 

- wstawienie drzwi do remizy O S P Sielsko 

- złożenie wniosków o dofinansowanie unijne - organizacja imprez kulturalnych dla 

mieszkańców Gminy 

- złożenie wniosku na zagospodarowanie przestrzeni 

- złożenie wniosku do Pomeranii o dofinansowanie przyszłorocznego „ Lata z Węgorzem" 

- ogłoszenie przetargu na dostawę i magazynowanie do czasu realizacji robót materiałów 

budowlanych w ramach realizacji Programu zwanego KIS-em 

- zakończenie budowy drogi do Winnik 

- popisanie umowy z f irmą E K O - B E T na realizację wodociągu przesyłowego 

- zakończenie I etapu prac projektowych dot. budowy remizy w Węgorzynie 

- przygotowania do ogłoszenia przetargu na realizację budowy świetlico- remizy w Runowie 

Pani Radna Pietrusz - pytanie, jeżeli chodzi o azbest, czy można prosić o taką informację, ile 

skorzystało chętnych na terenie i czy wszystkie środki zostały wykorzystane, które były 

przeznaczone, bo były takie środki, które przeznaczyliśmy na l ikwidację azbestu? 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ogłosił 10 minut przerwy 
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-10 minut przerwy — 

W. Podjęcie uchwał w sprawie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie 

Gminy Węgorzyno - druk nr 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej - powołal iśmy Komisję, żeby opracowała Statut i Komisje 

za jmowały się tym projektem uchwały zaproponowanym 

Przewodniczący Komisji Budietowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

Przewodniczący Komisji Budietowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - Komis ja Statutowa 

przygotowała propozycję zmian do Statutu i na wspólnym posiedzeniu Komisje pracowały 

dalej nad zmianami, wynik głosowania jest następujący, pierwsza zmiana dotyczy § 42 

porządek obrad obejmuje w szczególności i tutaj jest taki punkt 7) wnioski i zapytania 

sołtysów wynik głosowania jes t taki, że Komis ja Budżetowo - Gospodarcza nie zajęła 

stanowiska, natomiast wynik K o m i s j i Społeczno-0światowej jest negatywny. Kolejny zapis 

w § 48 chodziło się o to, aby znalazł się zapis wprowadzenie głosowania imiennego i tutaj 

Komisje projekt ten zagłosowały negatywnie, pozostałe zmiany są to zmiany kosmetyczne w 

zasadzie i te zmiany zostały przegłosowane pozytywnie, a dotyczą dopisać słowa miasto 

Węgorzyno w § 1 pkt. 2, w tym samym § pkt. 2 zamienić słowo osiedla na osiedle, w tym 

samym § w pkt. 3 zamiast załącznik nr 2 wpisać załącznik nr 4. Kolejny pkt. 4 słowo osiedla 

zamienić na słowo osiedle, w pkt. 9 po słowach „protokołu z " dopisać słowo poprzedniej oraz 

wykreślić słowa „taśmy magnetofonowej z nagraniem" i zastąpić słowem „nagrania", w § 1, 

pkt. 1 dopisać Przewodniczący Rady, Wiceprzewodniczący Rady, § 2 otrzymuje brzmienie: 

Dodaje się załącznik nr 4 do uchwały w brzmieniu stanowiącym załącznik nr 1 do niniejszej 

uchwały. W załączniku do uchwały dopisać: Urząd Mie j sk i w Węgorzynie, oraz zamienić nr 

2 na nr 4, w pierwszej pozycji napisać Urząd Mie j sk i w Węgorzynie i to co teraz odczytałem 

Komisje zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowejp. Barbara Pietrusz - ta Komis ja powstawała 

od 2012 roku, chodziło głównie o zapis, żeby sołtysi nie byl i uzależnieni ze swoją dietą bycia 

na sesji. Doszl iśmy do wniosku, że nie będziemy przewracać całego Statutu. Kończy się 

kadencja być może nowi Radni, z innymi pomysłami wejdą do tego Statutu. Odnieśliśmy się 

do tego najważniejszego § 12 pkt. 2 to był nasz najważniejszy cel. A l e wraca jąc do opinii 

K o m i s j i j a mam pytanie, dzisiaj nawet w porządku obrad, które dostaliśmy pisze tak: 

interpelacje, wnioski i zapytania radnych, czyl i w tym temacie sołtysi nie powinni zabierać 

głosu. Gdybyśmy dopisali ten punkt wnioski i zapytania sołtysów, chodziło m i o ten zapis, 

żeby w tym punkcie sołtysi również mogli zabierać głos. Pan Przewodniczący powiedział, że 

może to zrobić w każdej chwili, ale Przewodniczący się może zmienić ja nie mam w Statucie, 

nie mam w porządku obrad i co teraz dalej, bo zgodnie z naszym Statutem sołtysi powinni 
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zabierać głos we wnioskach na samym końcu. Nie wiem Panie Radco, czy ten zapis, któiy 

odrzuciły Komisje, takie jest prawo, czy ono ma istotne znaczenie, czy C i sołtysi w tym 

porządku m o g ą zabierać głos? naszym zdaniem taki zapis powinien się znaleźć 

Radca Prawny - p. Tomasz Werenicz - pani Radna jedna rzecz to jest dobra taktyka Gminy. 
Tutaj akurat mamy dobry przykład tego, że nie mamy tego aż tak wyraźnie określonego, że 
nie zdarzyło się tak, że sołtys, który się zgłasza nie uzyskał tego głosu. To jest słuszna uwaga 
na wypadek, gdyby się coś zmieniło 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowejp. Barbara Pietrusz- jeżeli Rada uzna, że nie, 

to będzie że nie. Następne pytanie mam również do Pana. Mamy taki załącznik do Statutu 

Gminy Węgorzyno jednostki organizacyjne Gminy Węgorzyno, czy Urząd Mie j sk i 

Węgorzyno jest jednostką organizacyjną? 

Radca Prawny p. Tomasz Werenicz - tak jak najbardziej, jak nie jest jednostka 

organizacyjną, to czym jest? 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowejp. Barbara Pietrusz - a co to jest, w ogóle 

jednostka organizacyjna Panie Radco? 

Radca Prawny p. Tomasz Werenicz - jest to zespół środków materialnych, osobowych 

służących do wykonywania określonych celów 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowej p. Barbara Pietrusz - przez kogo powimia być 

powoływana? 

Radca Prawny p. Tomasz Werenicz - to zależy o czym mówimy, proszę o konkretne pytanie 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowej p. Barbara Pietrusz - na wniosek nawet Pani 

Burmistrz dopisaliśmy Urząd Mie j sk i w Węgorzynie, z uwagi na to, że Urząd ma swój 

regulamin i nie obowiązuje go Statut 

Radca Prawny p. Tomasz Werenicz - każda jednostka organizacyjna ma swój regulamin 

organizacyjny , Urząd Gminy też musi mieć swój regulamin organizacyjny 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowejp. Barbara Pietrusz - dlatego pytam, czy to 

powinno być umieszczone? 

Radca Prawny p. Tomasz Werenicz - to całkiem inaczej to pytanie wygląda, nie możemy 

rozdzielać, musi to być wyliczenie wyczerpujące, czyl i wszystkie jednostki organizacyjne, a 

nie niektóre. To nie może być tak, że część jednostek wymieniamy, a część nie wymieniamy 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowej p. Barbara Pietrusz ~ w jednym z artykułów o 

samorządzie gminnym jest napisane, że Gmina m o ż e tworzyć jednostki organizacyjne w celu 

wykonywania swoich zadań ustawowych. Jednostki organizacyjne nie m a j ą osobowości 

prawnej i realizują przydzielone i m zadania Gminy 
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Radca Prawny p. Tomasz Werenicz - Pani chodzi o to, czy Urząd Mie j sk i ma być ma być 

ujęty w tym załączniku? 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowejp. Barbara Pietrusz - tak, to jest moje 

zasadnicze pytanie 

Radca Prawny p. Tomasz Werenicz - j a uważam, że powinien być ujęty, albo nie wymieniać 

żadnej albo wszystkie 

Pani Burmistrz - c z y j a mogę uzupełnić na takim jakby przykładzie? Każda jednostka 

posiada obsługę f inansową i każda jednostka jest zobowiązana do sprawozdań. Urząd Mie j sk i 

również składa do Gminy. Urząd jest j e d n o s t k ą Gmina jest organem. Urząd Mie j sk i również 

składa do Gminy sprawozdania finansowe, bo jest jednostką organizacyjną 

Pani Radna Pietrusz - Państwo się nie zgodziliście na głosowanie imienne, nie wiem czy się 

boicie? Panie Radco głosowanie może być zapisane w Statucie, ale nie musi? 

Radca prawny p. Werenicz - teraz Pani nie odpowiem na to pytanie tak od razu 

Pani Radna Pietrusz — chcieliśmy dopisać w § 48 wprowadzenie głosowania imiennego 

Radca prawny p. Werenicz - jak najbardziej 

Pan Rataj — sołtys Cieszyna — chciałabym wzniecić uwagę, że w naszej gminie kiedyś nie 

były aż tak dobre obyczaje. Było takie zdarzenie, że sołtysi opuścili obrady. Jest dobrym 

obyczajem to, że Pan Przewodniczący udziela głosu. Jak to jest musimy przyjechać na tą 

sesję, żeby otrzymać dietę, a z drugiej strony być może nie zostaniemy dopuszczeni do tego 

głosu. Także troszeczkę tu się kłóci. 

Pani Burmistrz - nie p r a w d ą j e s t , że był incydent, kiedy zabrano sołtysom głos, to była 

interpretacja sołtysów. Pomimo braków zapisów w Statucie, że w porządku ma być ten punkt 

będąc Przewodniczącą Rady sama go dodałam organizując i zwołując posiedzenie Rady. 

Będąc na szkoleniach zostałam poinformowana, że takiego zapisu nie powinno być w 

porządku obrad, ponieważ obrady sesji Rady Miejskiej, to jest posiedzenie Radnych. W 

związku z tym, ten punkt został wykreślony, nie mniej jednak udzielałam głosu sołtysom. A 

że sołtysów ktoś błędnie poinformował, że zabiera się im głos, sołtysi wyszli jeszcze przed 

dojściem do tego punktu w porządku obrad. Nigdy nie zabrałam i nigdy nie ograniczyłam 

głosu wypowiadania się sołtysom, nawet jeśli w porządku obrad tego nie było 

Pani Radna Pietrusz - ja mam wniosek Panie Przewodniczący o przegłosowanie jeszcze raz 

tego, bo to K o m i s j i nie przeszło 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczejp. Szymko - chodziło o wpisanie tego 

zapisu wnioski i zapytania sołtysów 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ja będę głosował przeciw wprowadzeniu tego zapisu, to 

jest kulturą Przewodniczącego i zdarza się w niektórych miastach, że Przewodniczący nie 

udziela sołtysom głosu. Komisje p r o p o n u j ą żeby w Statucie zapis wnioski i zapytania 
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sołtysów w § 42 pkt. 7, kto jest za aby porządek obrad obejmował również zapis wnioski i 

zapytania sołtysów ? kto jest za dopisaniem? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 4 
Przeciw - 8 
Wstrzymało się - 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej — wniosek nie został przyjęty 

Przewodniczący Rady Miejskiej - teraz mamy stanowisko dotyczące § 48 pkt. 12 Komisje 

wnoszą o dopisanie wniosku o głosowaniu imiennego, kto jest za stanowiskiem K o m i s j i 

Statutowej? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 4 
Przeciw - 10 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej — wniosek nie został przyjęty 

Przewodniczący Rady Miejskiej - czy pozostałe poprawki budzą zastrzeżenia? Pozostałe to są 

takie kosmetyczne rzeczy, kto jest za przyjęciem stanowiska wspólnych Komis j i? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 

Przewodniczący Rady Miejskiej - pozostałe zmiany zostały przyjęte 

Przewodniczący Rady Miejskiej - kto jest za przyjęciem zmian do Statutu? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 

głosowało: 
Z a - 1 1 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 3 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Statut został przyjęty 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowej - ja bardzo chciałam podziękować Pani 

Sekretarz, bo bez niej nie byłoby kropek nad i , które zauważała, dziękuję Pani Sekretarz 

jeszcze raz 

Uchwała Nr XXXI/281/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 listopada 2013 roku 

w sprawie zmian w Statucie Gminy Węgorzyno 
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( uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

przysługiwania diety dla Przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych Gminy Węgorzyno - druk nr 3 

Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej -p. Szymko — Komisje wnioskują o 

wycofanie projektu uchwały z porządku obrad. Po dyskusji Komisje doszły do takiego 

wniosku, aby wycofać, ale chciałbym prosić o dyskusję 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowejp. Pietrusz - Komis je przygotowały projekt 

uchwały, sugerowaliśmy się tym, że chcieliśmy docenić pracę sołtysów. Ta rola się teraz 

zmieniła na takiego jakby strażnika, gospodarza. N a Komisjach Pan Przewodniczący 

powiedział, że ta uchwała będzie, jak będzie opublikowany Statut 

Przewodniczący Rady Miejskiej — Rada Miejska powołała Komis je Statutową do 

opracowania zmian w Statucie, tak się składa, że uchwały które idą do Wojewody nie zawsze 

są przyjmowane. Z dniem 1 stycznia powinniśmy już płacić. Statut będzie obowiązywał 14 

dni po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego, czasami 

trwa to szybko, a czasami nie. Po ogłoszeniu poprzedniej uchwały m o ż e m y przejść do 

ustalania diet dla Przewodniczących jednostek organizacyjnych. To było na wniosek sołtysów 

Pani Radna Kamińska - Państwo chcieliście, aby było tak jak jest 200 zł, ale być 

zwolnionym z udziału w sesji, i tam powinno być, 200 zł. bez obowiązku przychodzenia. 

Takie było postanowienie, ale Komis ja poszła dalej. Ja uważam, żeby zostało 200 zł i nie 

będzie obowiązku przychodzenia 

Pan Wojnarowski - sołtys Polekowa ~ to nie o to chodzi, żeby nie przychodzić, ale nie raz 

wypadnie sytuacja, że nie można przyjść 

Pan Korcz — sołtys Mielna - to nie o to chodzi, żeby w ogóle przychodzić na sesję. N i e 

zawsze m o ż n a być na tej sesji, za bardzo to jest wyolbrzymione 

Pan Rataj ~ sołtys Cieszyna - j a jestem drugą kadencję sołtysom i myślę, że dobrze się stało, 

że nie będzie obowiązku przychodzenia, jeśli by to nie przeszło, to podejrzewam, że nie 

będziemy wiedzieć, kto jest sołtysem na sąsiednich wsiach, to też jest nie dobrze 

Pan Radny Sadurek — byłem, jestem i będę zwolennikiem zróżnicowania diet dla sołtysów 

uczestniczących i nie uczestniczących. Powtarzam cały czas, ze sołtys to jest pas transmisyjny 

pomiędzy Radnym a społeczeństwem wiejskim i to on przekazuje, to co się dzieje na sesji i w 

gminie. A jeśli my zwolnimy sołtysów z uczestnictwa w sesji to tak będzie, że nie będzie 

wiadomo kto jest sołtysem w sąsiedniej wsi 

Pani Kuczyńska - sołtys Chwarstna - Pan Sadurek dobrze powiedział, nawet gdyby nie było 

płacone to j a i tak bym tu była, bo my jesteśmy od tego, żeby przekazać np. jakie są stawki 

podatków 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej — p. Jan Szymko - Komisje projekt 
uchwały zaopiniowały pozytywnie wraz z autopoprawką Pani Burmistrz 

Pan Stępkowski - sołtys Podlipiec - ta dieta nie służy tylko nam, my też musimy zrobić parę 
ki lometrów, żeby coś zawieźć 

Przewodnicząca doraźnej Komisji Statutowej - Panie Przewodniczący myśmy nie licytowali 
tej stawki, j a bym i m jeszcze podniosła, jeśli Rada by miała takie chęci. Ja jestem przekonana, 
że jeżeli sołtys nie będzie zobowiązany, to nie przyjedzie na sesję. Jeśli by był wniosek o 400 
zł, to ja z chęcią bym podniosła 

Przewodniczący Rady Miejskiej - niedługo będziemy mieli sesję budżetową i musimy tak 
ustalić, żeby wiedzieć ile na sołtysów przeznaczyć. Stanowisko K o m i s j i było, żeby projekt 
uchwały wycofać, kto jest za stanowiskiem Komis j i? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się — 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała nie została podjęta 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie 

Gminy Węgorzyno na rok 2013 — druk m j 

Pani Burmistrz - bardzo proszę o wprowadzenie autopoprawką kwoty 28.000 zł która 

zostanie przeznaczona na projekt budowlany na drogę w Gościsławiu, ponieważ zmieniły się 

zasady rządzące dofinansowaniem z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Kiedyś 

wystarczyło ki lka rysunków, szkice i cała dokumentacja się kwalif ikowała, w tej chwil i 

wymagany jest projekt budowlany, żeby dostać te środki i musimy zlecić wartość projektu 

budowlanego na tą drogę, wynosi prawie 32.000 zł. nam brakuje w budżecie na ten cel 28.000 

zł i proszę o wprowadzenie autopoprawką do tego projektu uchwały 

Pani Skarbnik - w § 3 zmniejsza się wydatki o 28.000 zł, razem będzie 165.500,00 z ł , 

zmniejszy się w podpunkcie 3 z kwoty 27.333,00 zł. do kwoty 42.333,00 zł oraz w § 3 

dojdzie punkt 8, gdzie zmniejszy się wydatki o 13.000 zł. 

Przewodniczący komisji Budżetowo — Gospodarczej — p. Jan Szymko — Komisje projekt 
uchwały zaopiniowały pozytywnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej pan Jan Mazuro — przechodzimy do głosowania 

Z a - 1 0 
Przeciw - 4 
Wstrzymało się — 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta wraz z autopoprawką 
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Uchwała Nr XXXI/282/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 listopada 2013 roku 

w sprawie zmiany w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2013 

( uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Węgorzyno na rok 2013- druk nr 5 

Pani Burmistrz - chciałabym prosić o wywołanie dyskusji. M a m y w tym projekcie uchwały 

kwotę 7000 zł. o której przyznanie wnioskowały dwie rodziny 

Przewodniczący Komisji Budietowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu, których domostwa zostały zniszczone w trakcie pożaru. Jedna 

rodzina wnioskowała o 5000 zł, natomiast druga o 2000 zł., czy m o ż n a by było wywołać 

dyskusję, bo wśród Radnych jest Radna z tamtego terenu, chciałabym usłyszeć opinię 

Pan Słomiński — sołtys Siełska — byłbym za tym, bo ta jedna rodzina jest bez środków do 

życia 

Pani Radna Górniak - ja odwiedziłam tę starszą p a n i ą która tam mieszkała. Rozmawiałam z 

nią, wypytałam ile ma dzieci, ma 4 dzieci. Przeprowadziłam rozmowę, z osobą która była 

winna temu zdarzeniu, chciałam zobaczyć jak to wygląda, no niestety 2 razy się umawiałam i 

się nie udało, bo nie przyszedł na umówione spotkanie. Z opisu wynika, że ściany trzeba 

pomalować, wymienić podłogę, drzwi wymienić. Ten pan powiedział, że dach został 

zabezpieczony. O n prosił, żeby przekazać kwotę na materiały on jest w stanie zrobić sobie 

samemu ten remont z pomocą bliskich 

Pani Burmistrz — ale, czy te materiały s ą j u ż zakupione i tylko zrefundować to? 

Pani Radna Górniak - nie 

Pani Burmistrz — a jak się da pieniążki, czy one pójdą na ten cel? 

Pani Radna Górniak - bardzo bym prosiła, żeby dana kwota została przeznaczona do 

jakiegoś sklepu budowlanego i ten pan by sobie pobrał materiały z tego sklepu, żeby 

absolutnie nie przekazywać gotówki 

Pani Radna Kamińska — tam są poszkodowane dwie rodziny, ja bym była za tym, że 

pomagamy obu rodzinom, ale płacimy za faktury za zakupione materiały, bo znając jedną z 

tych rodzin to m o ż e to nie być przeznaczone w tym kierunku 

Pani Radna Górniak - poszłam tam i porobić zdjęcia jaki jest obmiar tych pomieszczeń 
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Pani Radna Pietrusz- jeżeli to są ludzie tacy nie zaradni, to będzie to dobre rozwiązanie, 

jeżeli kupimy im materiały w hurtowni. Pani Burmistrz może by i m dać jakiś nadzór z gminy, 

czy on to naprawdę zrobi, bo to będzie tak jak u mnie brali wyszedł za drzwi i sprzedał 

Pani Radna Górniak — jeżeli dawać jakiekolwiek pomoce dla tego typu rodzin, żeby to było 

kontrolowane. Naprawdę oni m a j ą szczerą wolę do robienia różnych, fajnych rzeczy 

Przewodniczący Komisji Budietowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2013 - 2020 - dodatkowy druk 

Pani Skarbnik - w związku z tym, że autopoprawką Pani Burmistrz porosiła o wprowadzenie 

kwoty 28.000 zł. na projekt budowlany na drogę w Gościsławiu i wynikło z tego, że trzeba 

było sporządzić projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, w 

materiałach tego nie było, bo nie było takiej potrzeby 
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z dnia 28 listopada 2013 roku 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2013 - 2020 

( uchwala stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 

2014 - druk nr 6 

Przewodniczący Komisji Budietowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXXI/285/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 listopada 2013 roku 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2014 

( uchwala stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie uznania za pomniki 

przyrody - druk nr 8 

Pani Burmistrz — chciałabym prosić o przyjęcie autopoprawką w załączniku numer 1, w 

pozycji 16 tam gdzie mamy dąb szypułkowy o dopisanie o nazwie „ J U L E K " . Właściciel 

nieruchomości, na której rośnie ten d ą b sobie zastrzegł i złożył wniosek i w związku z tym w 

tej samej pozycj i w kolumnie sprawujący nadzór zamiast Burmistrz Węgorzyna, napisać 

f irma D 1 A G R O i jeszcze prosiłabym o wprowadzenie autopoprawką takiej kosmetycznej 

zmiany dotyczącej podstawy prawnej, ponieważ otrzymaliśmy pismo, gdzie zwrócono nam 

uwagę na podstawę prawną 

Przewodniczący Komisji Budietowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 
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Pytali i uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta wraz z autopoprawką 

Uchwała Nr XXXI/286/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 listopada 2013 roku 

w sprawie uznania za pomniki przyrody 

( uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 

Pani Radna Sławska opuściła salę obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości gruntowej niezabudowanej - druk nr 9 

Przewodniczący Komisji Budietowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXXI/287/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 listopada 2013 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej 

( uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu) 
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Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości gruntowej niezabudowanej - druk nr 10 

Przewodniczący Komisji Budietowo-Gospodarczej -p. Jan Szymko - przedstawił opinię 

wobec powyższego projektu 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych 
głosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXXI/288/2013 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 listopada 2013 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej 

( uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu) 

V. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz interpelacje zgłoszone na 

poprzednich sesjach 

Odpowiedzi są zamieszczone w punkcie interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

VI. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie 

międzys esyj nym 

- uczestnictwo w uroczystościach z okazji odzyskania Niepodległości 

- złożenie kwiatów bod obeliskiem 

- spotkanie z dwoma przedstawicielami od podatków 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pisma, które wpłynęły do biura Rady Miejskiej 
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VII. Wolne wnioski i komunikaty 

Pani Radna Sławska - chciałam przeprosić Panią Skarbnik, bo zrobiłam jeden błąd, nie 

wiem, czy to jest do naprawienia. Mamy fundusze sołeckie, po prostu uciekło mi z głowy, 

żeby przenosić, w tym samym przedsięwzięciu nie poszłam do Pani Skarbnik i nie poprosiłam 

o przeniesienie funduszu soleckiego, rozmawiałam z pracownikiem, który zajmuje się 

naszymi funduszami, natomiast nie poszłam do Pani Skarbnik. W poniedziałek byłam, 

funduszy nie przeniosłam. Pieniążki s ą to jest cały czas w przedsięwzięciu na różne imprezy 

kulturalne, zdecydowaliśmy z Radą sołecką rozmawiałam też z mieszkańcami, że nie robimy 

żadnych w y j a z d ó w dla dzieci, wyjazdów na basen. Dzieci nie miały w tym roku Dnia 

Dziecka, więc zdecydowaliśmy, że zrobimy u siebie w świetlicy Mikołaja, bo tak 

zdecydowała Rada sołecka. Zamówiłam paczki, moim błędem było to, że nie przeniosłam 

funduszy, za co przepraszam. Jeżeli to jest problem trudno, nic na to nie poradzę. Zamówiłam 

paczki, które zostały m i zabrane, Pani Burmistrz mam rozumieć, że co, mówiliśmy, że w 

niedzielę będzie u nas Mikoła j . Paczki zabrała Pani Burmistrz od osoby, która te paczki 

przygotowywała, paczek nie mam. W niedzielę mam Mikołaja i nie mam po prostu paczek 

Pani Burmistrz - chciałbym przedstawić sytuację, bo na pewno pozostali nie wiedzą o co 

chodzi. Przepraszanie Pani Skarbnik, nie wiem za co. N a K o m i s j i w poniedziałek 

przypomniałam po raz kolejny, jakimi prawami rządzi się fundusz sołecki. Fundusz sołecki 

również budżet Gminy, za realizację funduszu sołeckiego odpowiada Burmistrz. Funduszu 

sołeckiego dotyczą zasady, takie jak do pozostałego budżetu zasada gospodarności, 

celowości, zasadności i powiedziałam, że trudno sołtysom zrozumieć, że jeśli Gmina jak co 

roku organizuje Mikołaja, paczki dla całej populacji z Gminy Węgorzyno obojętnie, czy w 

funduszu danego sołectwa są środki, czy też nie ma. Jeśli s ą to z tych środków, jeśli nie ma, 

to dokładamy z innych pozycji, ale z budżetu Gminy są kupowane paczki po to, żeby dzieci 

podczas zabawy mikołajkowej na hali w tym roku 7 grudnia mogły w trakcie zabawy z 

Mikołajem otrzymać od Mikoła ja te paczki. I to przypomniałam w poniedziałek, niestety Pani 

Sławska jako sołtys zamówiła nie mając pokrycia w funduszach sołeckich paczki na 1200 zł. 

ma jąc do dyspozycji tylko 243 zł. Jak ja się o tym dowiedziałam próbowałam się 

skontaktować z Panią sołtys po 3 próbach m i się nie udało. Zadzwoniłam od razu do sklepu, 

zapytałam, czy to zamówienie jest zrealizowane, czy sklep to potwierdza. Sklep potwierdził, 

że już zakupił te paczki. Powiedziałam, że za chwilę jeszcze raz zadzwonię, spróbuję się 

slcutecznie skontaktować z Panią sołtys. Z Panią sołtys rozmawiałam, powiedziałam, że tak 

się nie robi nie m a j ą c zabezpieczenia w funduszach, dlaczego zaciągnęła zobowiązanie, na 

które nie ma pokrycia. Poprosiłam, żeby przez godzinę się zastanowiła jak chce Pani to 

pokryć i mnie poinformowała. Poinformowanie się nie odbyło, Pani już nie oddzwoniła. Ja 

przeanalizowałam możliwości, oddzwoniłam do sklepu i powiedziałam, że postaram się 

uregulować te zobowiązanie, bo nikt nie powinien ucierpieć na tym, że ktoś 

nieodpowiedzialnie zadziałał. Wezmę to na siebie, ureguluje i paczki odbiorę, jeśli będą 

gotowe. Wczoraj wieczorem te paczki zostały przewiezione do Urzędu, przewiozę je na 

zabawę mikoła jkową w Runowie Pomorskim, bo dzieci też nie są temu winni, że dorośli nie 

rozumieją pewnych kwestii. Więc dzieci otrzymają paczki i w Runowie Pomorskim i zostaną 

jeszcze raz zaproszone na wspólną zabawę mikoła jkową do Węgorzyna na halę. 
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Pani Radna Sławska - rozmawiałyśmy wcześniej i Pani mówiła, że można przenosić środki, 

i jest ten 1000 zł. i j a Pani odpowiedziałam wtedy telefonicznie, że jeżeli nie będzie, to ja 

zapłacę za te paczki. Pani nie powiedziała wszystkiego jeżeli już Pani mówi, to trzeba 

powiedzieć, że Pani powiedziała krótko, ma Pani w ciągu 3 godzin przyjechać do Gminy i 

powiedzieć mi, jak Pani rozwiąże tą sprawę. To nie jest dyktatura. M o i m błędem było to, że 

ja nie poszłam do Pani Skarbnik, żeby przenieść ten 1000 zł. to był m ó j błąd, do którego się 

przyznaję i za co przepraszam 

Pani Burmistrz - była Pani na Komis j i w poniedziałek, słyszała Pani o czym informowałam. 

Proszę powiedzieć, jak Pani określiła dzieci z Runowa, jeśli j u ż mamy wszystko mówić 

Pani Radna Kamińska - ja mam pytanie, dlaczego nie przy jadą rodzice z Runowa do 

Węgorzyna? ja akurat jestem w tej grupie, dlaczego nie będę jechać do Węgorzyna? 

Pani Radna Sławska — bo m i tak mówil i rodzice, bo trzeba się ubrać, przyjechać 

Pani Radna Kamińska — stwierdziłaś, że to jest patologia tak? 

Pani Radna Sławska - nie, nie. A w ogóle to j a zgłaszam wniosek formalny o założenie 

dyktafonów w Urzędzie w gminie Węgorzyno, w telefonach, wszędzie 

Pani Burmistrz — wystarczy odczytać nagranie z Komis j i , gdzie j a to powiedziałam a Pani 

była również obecna. Proszę tylko powiedzieć o której ma być Mikoła j w Runowie, żebym 

dojechała z tymi paczkami 

Pani Radna Sławska — o 16 

Pan Tadeusz Safaryn - mieszkaniec Węgorzyna - ja tutaj mieszkam 67 lat, wstyd m i 

mieszkać w takiej Gminie, gdzie się nie honoruje 2 ustaw. Stanowisko rządowe i tam musi 

być zajęte i tak, a tutaj jest wszystko ukrywane, żeby nic mieszkańcy Gminy Węgorzyno nie 

wiedzieli. Bardzo bym prosił na następną sesję, żeby Pan mecenas odpowiedział, co to jest 

ustawa prawa cywilnego i geodezyjnego, bardzo bym prosił 

Pan Radny Sadurek—ja nie wiem o co się toczy spór, nie wiem czy Rada ma takie 

kompetencje. Ja osobiście uważam, że to jest tylko spór sąsiedzki do załatwienia przed 

Sądem. Sąd cywilny, sąd normalny podać o wykroczenie, my nic nie mamy do powiedzenia. 

N i e mamy żadnych kompetencji w tej sprawie 

Pan Korcz - sołtys Mielna - ja Pani Burmistrz chciałem tylko zapytać, czy podjęte s ą j a k i e ś 

kroki, co do przyjęcia tego placu przy jeziorze 

Pani Burmistrz - nie mam planu przestrzennego 

Pan Korcz - sołtys Mielna - czy można by było kogoś zaprosić na sesję z Agencji, bo byśmy 

usłyszeli jakie m a j ą o b o w i ą z k i wobec mieszkańców 
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Pani Radna Górniak - proszę o udzielenie głosu Panu Ignaciukowi, cierpliwie czekał przez 

całą sesję 

Pan Ignaciuk - mieszkaniec Sielska - mieszkam koło tych kasztanów, nie chodzi tu o to, 

żeby kogoś ukarać. S ą t u niektórzy mieszkańcy, którzy jeździli. Odległość pnia kasztanu od 

brzegu jezdni wynosiła od 5 - 9 metrów, one zostały tak mocno okaleczone. Nawet wycieczki 

zagraniczne zatrzymywały się, robili zdjęcia. Proszę przyjechać, zobaczyć jak to wygląda. 

Pani Radna Pietrusz - j a jeszcze wrócę do sprawy Pana Safaryna, która wraca na sesjach. To 

j u ż dawno się wypowiadaliśmy, że Rada nie jest stroną w tej sprawie. Zresztą przed chwilą to 

Pan powiedział. M a m pytanie do Prawnika, czy można by było wydać taką opinię, że Rada 

Gminy Węgorzyno nie jest stroną w kwestii rozwiązania tego problemu. Być może my byśmy 

byl i uspokojeni, bo ciągle ktoś ma do nas pretensje,, czy można wydać taką opinię? bo nam się 

wydaje, że m y nie jesteśmy strona w tej sprawie. 

1 jeszcze jedno, Pani Burmistrz na alei na cmentarzu była do wycięcia lipa, gałąź nad 

pomnikami. Kiedyś m i powiedzieli, że trzeba samemu to załatwiać. Ja dzwoniłam do Urzędu, 

wszystko jest zlecone, Z U K miał się tym zająć. Ta gałąź jest w dalszym ciągu nie wycięta, jak 

się wchodzi, to druga lipa. Pismo jest złożone do Urzędu, decyzja jest podjęta 

Pani Marta Banasik - Sekretarz Gminy - podkrzesanie gałęzi drzew na cmentarzu gatunku 

lipa, jest w ramach zlecenia do tej umowy, która była między innymi na Sielsko, będzie to 

zrobione 

Pan Safaryn - mieszkaniec Węgorzyna - tutaj Pan Sadurek sądzi, że to jest sprawa mego 

sąsiada i moja. To nie jest prawda, to jest obręb miasta 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Panie mecenasie było pytanie Radnej Pietrusz, czy Radni 

m a j ą się tym za jmować, czy to jest sprawa cywilna? 

Radca prawny -p. Werenicz - odpowiedź na te pytanie padła j u ż wcześniej na sesji. To co 

mamy z Panem Safarynem, to jest przejaw wysokiej kultury politycznej. Pan Safaryn korzysta 

z dobroci Przewodniczącego, że pozwala mu zabrać głos, bo w większych miastach nie 

zostałby Pan dopuszczony do głosu, a Rada żeby podjęła jakiekolwiek kroki, to musi znaleźć 

na to przepis prawny, a z tego co m i dotychczas wiadomo, to nie ma takiego przepisu, ze 

sprawa pana Safaryna kwalifikuje się pod obrady Rady Miejskiej, nie mówię że konkretnej 

pana Safaryna, ale tego co on przedstawia. M o ż e te wyższe organy dopatrzą się właściwości. 

W mojej ocenie Rada Miejska nie wydaje się właściwym organem do rozpatrywania tego 

sporu. 

Pani Radna Pietrusz - a czy może Pan takie oświadczenie napisać na piśmie? żebym ja sobie 

pomachała jak ktoś będzie miał do mnie pretensje, że ja w tej sprawie nic nie robię 

Pani Radna Pietrusz - Pani Radna, jeśli Pani chce tylko moją opinię do machania, to ja taką 
opinię będę pisał bardzo długo 
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Pan Mikulski - mieszkaniec Węgorzyna - chodzi o dworzec P K P w Węgorzynie, czy będzie 

on kiedyś zrobiony, czy nie będzie? j a bym proponował, żeby wszyscy Radni wsiedli w 

pociąg w Runowie i wysiedli w Węgorzynie. Jeżeli zdołają wysiąść nie przewracając się, nie 

uszkodząc sobie zdrowia, to będzie bardzo dobrze. Rampa jest na dużej wysokości, młodzi 

w y s k o c z ą ale j a j u ż byłem kilkanaście razy na ziemi. Starsi w o ł a j ą o pomoc, żeby wysiąść. 

M a m jeszcze jedno zapytanie, czy Wodociągi w Węgorzynie od Nowego R o k u będą 

spisywali wodomierze co 2 tygodnie teraz? bo było co 2 miesiące, później co miesiąc, teraz 

co 2 tygodnie, a każde spisanie wodomierza kosztuje, to są kolosalne sumy. 

Kolejne, kto czyści studzienkę i zabezpiecza, bo dekiel jest zgnity i studzienka jest 

zanieczyszczona i teraz jeżeli ktoś będzie się poruszał na ogródku przez nie uwagę wpadnie i 

do kogo późnie j pretensje? 

Pani Marta Banasik - Sekretarz Gminy — u kogo na posesji ? 

Pan Mikulski - mieszkaniec Węgorzyna - u Dowejki 

VIII. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Jan Mazuro zamknął X X X I 

sesję Rady Miejskiej w Węgorzynie. 

Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 24 ponumerowane strony oraz 13 

załączników. N a tym protokół zakończono i podpisano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Protokołowała, 

Mariola Franczak 
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